
روزجنجاليباشگاهاستقلالدرسعادتآباد
منصوريان ماندني شد، جباري و رحمتي اخراج!
باتصميمجنجاليهئيتمديرهاس�تقلال،منصوري�انتابازيبا
ذوبآهنماندنيشدورحمتيوجباريدراقداميعجيبازجمع

آبيپوشانکنارگذاشتهشدند!
باشگاه استقلال روزهاي پرسروصدايي را سپري مي کند. پس از نتايج 
ضعيف آبي ه��اي پايتخت در فصل جدي��د ليگ برتر فوتب��ال، ديروز 
همه نگاه ها به ساختمان آبي رنگ باشگاه اس��تقلال در خيابان علامه 
سعادت آباد تهران بود، جايي که قرار بود اعضاي هيئت مديره پس از يک 
تأخير 24 ساعته در تشکيل جلسه، براي عبور تيم از بحران دور هم جمع 

شوند و تصميمات لازم را بگيرند. 
منصوريانتابازيباذوبماند

در حالي مديرعامل استقلال پس از شکست جمعه شب آبي ها مقابل پارس 
جنوبي اعلام کرده بود که هيئت مديره استقلال روز شنبه جلسه فوري 
تشکيل خواهد داد که با پايان اولين روز هفته خبري از تشکيل جلسه نشد 
و خبرها حاکي از آن بود که قرار اس��ت يک شنبه هيئت مديره استقلال 
تشکيل جلسه دهد، جلس��ه اي که در نهايت برگزار و عصر ديروز بود که 
سايت رسمي باشگاه استقلال، مصوبات اين جلسه را منتشر کرد. بر اساس 
تصميم هيئت مديره منصوريان در استقلال ماندني و تصميم نهايي به بعد 

از بازي چهارشنبه با ذوب آهن موکول شد. 
در متن اين اطلاعيه آمده است: »در اين جلسه پس از استماع گزارش 
مديرعامل و بررسي گزارش کارشناسان و پيشکسوتان باشگاه، اعضاي 
هئيت مدي��ره تصميم گرفتند ب��ه جهت اهميت موض��وع، تحقيقات 
مفصل تري صورت گيرد و تصميم نهايي و گزارش اقدامات بعد از مسابقه 
هفته هفتم )ديدار با ذوب آهن در تهران( اتخ��اذ و به اطلاع ه�واداران 
که مالکان اصلي باشگاه هستند، رس��انده شود. اعضاي هئيت مديره با 
مشورت پيشکسوتان باشگاه اعلام کردند که هرگونه تصميم عجولانه 
قبل از مسابقه هفته هفتم به نفع باشگاه استقلال نخواهد بود و در حال 

حاضر تيم استقلال احتياج به آرامش دارد.«
اخراججباريورحمتي!

هئيت مديره استقلال در حالي بار ديگر به عليرضا منصوريان تا بازي با 
ذوب آهن مهلت داد که جنجالي ترين خبر ديروز کنار گذاش��تن مهدي 
رحمتي و مجتبي جباري از تيم اس��تقلال بود. استقلالي ها در شرايطي 
ظهر ديروز زير نظر منصوريان تمرين کردند که رحمتي و جباري با توجه 
به تصميم منصوريان در اختيار باشگاه قرار گرفتند و در اين تمرين شرکت 
نکردند. دو ستاره استقلال پس از تصميم جنجالي منصوريان، صبح ديروز 
راهي باشگاه شدند تا علت کنار گذاشته شدنشان  را جويا شوند، با وجود اين 
عدم پاسخگويي مسئولان استقلال سبب شد که آنها پس از خط و نشان 
کشيدن و تهديد به افشاگري در مصاحبه با خبرنگاران، دست خالي باشگاه 
را ترک کنند. جباري به خبر اخراجش اينطور واکنش نش��ان داد: »بايد 
موضع شان را رسمي بگويند تا موضع ما هم مشخص شود و درباره همه 
چيز حرف بزنيم، اما تا الان که واقعاً اتفاق هاي بدي بوده، من نمي خواهم 
پيش پيش درباره مسائل صحبت کنم، اما تا همين جاي کار هم بي احترامي 

بزرگي به ما شده و اين بدون جواب نخواهد ماند.«
به نوشته يکي از خبرگزاري ها، منصوريان بعد از بازي تيمش با پارس جنوبي 
جم به مسئولان باشگاه استقلال اعلام مي کند که ديگر نيازي به مجتبي 
جباري و مهدي رحمتي ندارد. گويا اين ذهنيت براي سرمربي آبي پوشان 
به  وجود آمده که اين دو بازيکن با او در برخي مسائل فني هم عقيده نيستند 
و س��عي دارند ديگر بازيکنان را هم درگير اين موضوع کنند. فصل پيش 
هم منصوريان با رحمتي به مش��کل خورده بود و تنها با وساطت برخي 

پيشکسوتان ماندني شد. 
وام4ميليارديمانعاخراجمنصوريان؟

در شرايطي منصوريان بار ديگر به رغم نتايج ضعيف روي نيمکت استقلال 
ماندني شد که گفته مي شود يکي از دلايل عدم اخراج به قرارداد اين مربي 
برمي گردد که نوع بس��تن آن يادآور قراردادهاي ترکمانچاي و افتخاري 
حامي بي چون و چراي س��رمربي استقلال مس��بب آن است! آنطور که 
رسانه ها خبر داده اند گويا قرارداد 4 ميلياردي منصوريان براي سه فصل به 
صورت يکجا پرداخت شده است و وامي که از مؤسسه مالي کوثر،  اسپانسر 
استقلال گرفته شده، تقديم منصوريان شده و قس��ط هاي آن را باشگاه 
استقلال مي دهد. منصورياني که مبلغ ميلياردي قرارداد خود را به صورت 
يکجا دريافت کرده، حالا تحت هيچ شرايطي رضايت نمي دهد پول دريافت 
شده را پس و استعفا بدهد. خواسته او اين است که اين پول از طرف باشگاه 
به او بخشيده شود و مجبور به بازپرداخت آن نباشد تا به استعفا راضي شود 

و دست باشگاه را براي تغيير باز بگذارد.

 اولين مدال جهاني واليبال 
نتيجه سال ها تجربه بود

کسب اولين سکوي رقابت هاي جهاني براي 
واليبال از جمله افتخاراتي بود که جاي آن در 
کلکسيون بزرگسالان واليبال ايران خالي بود 
و مدال برنز جام قهرمان��ان قاره ها افتخاري 
بود که همه را خوش��حال ک��رد و مي تواند 
نويدبخ��ش روزهاي بهتري ب��راي واليبال 
کشورمان باشد. نتيجه اي که در مسابقات 
جام قهرمانان بزرگ قاره ها گرفتيم، حاصل 
يک پروسه چند ساله است که نتيجه آن را در 
اين رقابت ها ديديم. بازيکناناني مانند سعيد معروف، محمد موسوي و بقيه 
بازيکنان با شرکت در مسابقات سطح بالاي چند سال اخير، تجربه زيادي را به 
دست آورده اند و با استفاده از اين تجربه، توانستيم در مسابقات جام قهرمانان 
قاره ها مدال بگيريم. بر خلاف ليگ جهاني که عدم شناخت کولاکوويچ و 
مصدوميت ها سبب شدتيم ايران ضعيف نتيجه بگيرد، در رقابت هاي جام 
قهرمانان بزرگ قاره ها با توجه به اينکه شناخت سرمربي از تيم بيشتر شده 
بود،  تيم کشورمان توانس��ت نتيجه خيلي خوبي بگيرد و کولاکوويچ براي 
اثبات توانايي هايش به اين نتيجه نياز داشت. مدال برنز رقابت هاي جهاني 
بايد سرآغازي بر حفظ اين نتيجه در سال ها و رقابت هاي آينده باشد. لازمه 
حفظ اين روند اين است که کادر فني از همين حالا مانند بسياري از تيم ها 
براي المپيک 2020 برنامه ريزي و هدف گذاري کند، مثل فرانسه که در اين 
مسابقات بيشتر ترکيب تيمش را بازيکنان جوان تشکيل مي دادند و بازيکنان 
21، 22 و 23 سال در کنار چند ملي پوش باتجربه در اين تيم حضور داشتند و 
با توجه به اين جوانگرايي به نظر مي رسد که براي آنها کسب مدال در رقابت ها 
مهم نيست و هدفشان نتيجه گيري در سال هاي آينده است. به همين خاطر 
فدراسيون بايد هدف گذاري براي آينده را مشخص کند و با توجه به برنامه اي 
که کولاکوويچ ارائه مي کند، تيم ملي به سمت جوانگرايي و استفاده بيشتر از 
بازيکنان جوان در کنار باتجربه ها برود تا جوانان هم آبديده و ميدان ديده شوند 

تا در المپيک با استفاده از بهترين ترکيب شرکت کنيم.

بايد در كشتي آزاد تغييررويه دهيم
نتايج نه چن��دان مطلوب کش��تي آزاد در 
رقابت هاي جهاني باعث بروز نگراني هايي 
در بي��ن علاقه من��دان به کش��تي و حتي 
کارشناسان فن شده است. منصور برزگر، 
س��رمربي س��ال هاي دور تيم ملي و عضو 
شوراي فني کش��تي آزاد در اين خصوص 
مي گويد: »اگر بخواهيم با همين رويه به کار ادامه دهيم، جاي نگراني 
دارد. بايد تغيير و تحولات را در دستور کار قرار دهيم و ايرادات کارمان را 
پيدا کنيم. بايد مثل کشتي فرنگي مسير درست را انتخاب کنيم. بيشتر 
کشورها تمرکز خود را روي کشتي آزاد مي گذارند و اين کار ما را سخت 
مي کند. بايد کار کنيم تا از کشورهايي چون امريکا که دائماً در حال کار 
هستند عقب نمانيم، قطعاً بعد از رقابت هاي ترکمنستان تشکيل جلسه 
مي دهيم و تصميم هاي مهمي مي گيريم تا کادر فني را تقويت کنيم.«

مليپوش����ان
 شيوا نوروزي
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بلندقامتان ايران که با پيروزي 3 بر يک ايتاليا برابر 
يانکي ها از رس��يدن به مدال برنز جام قهرمانان 
بزرگ جهان خوشحال بودند با روحيه اي مضاعف 
به جنگ خروس ها رفتند و دو س��ت ابتدايي را با 
نتايج 38 بر 36 و 25 بر 23 به برتري رسيدند. در 
ادامه ش��اگردان لورن تيلي که با قبول شکست 
در ديدارهاي قبلي مقاب��ل ايران با ترکيب اصلي 

حاضر ش��ده بودند با عملکردي بهتر س��ت هاي 
س��وم و چهارم را )25 بر 22 و 27 بر 25( به سود 
فرانسه به پايان رس��اندند، اما پيروزي 15 بر 11 
ملي پوشان کش��ورمان در س��ت پنجم تکليف 
برنده بازي را مش��خص کرد. امير غفور در حالي 
با 24 امتياز بهترين بازيکن ايران لقب گرفت که 
در ست نخس��ت بازي 74 امتياز بين دو تيم رد 
و بدل ش��د. اين اولين برد تيم ملي واليبال ايران 
مقابل فرانس��ه بود. امريکا و فرانسه در اين دوره 
دست شان به مدال نرس��يد و ژاپن نيز همانطور 
که انتظار مي رفت در بين ش��ش تيم حاضر آخر 
ش��د. فرهاد نظري افش��ار، ملي پوش کشورمان 
در پايان اي��ن رقابت ها از تيم مل��ي خداحافظي 
ک��رد. در آخرين ديدار رقابت هاي س��ال 2017 
برزيل 3 بر صفر ژاپ��ن ميزبان را شکس��ت داد. 

شايستهموفقيتبوديم
ايگور کولاکوويچ رضايت خود را از کسب مدال برنز 
جهان به همراه تيم ملي ايران اعلام کرد. سرمربي 
تيم ملي واليبال از علاقه مردم ايران به واليبال هم 
س��خن گفت: »رودررو ش��دن با همکارم لورن به 
جذابيت اين بازي افزود، چراکه وي تيم قدرتمندي 

دارد. خوشحالم که اين مس��ابقات را با پيروزي به 
پايان رسانديم. پس از پايان س��ت چهارم بازي با 
فرانسه، بازيکنانم خسته شده بودند، اما خوشحالم 
که توانستند قدرت و شخصيت خود را حفظ کنند. 
آنان در موقعيت هاي دشوار از خود مقاومت نشان 
دادند. با تمام اين اوصاف توانستيم به اولين مدال 
واليبال براي ايران در رده بزرگس��الان دست پيدا 
کنيم. اين موضوع براي مردم ايران بسيار مهم است. 
چون ايران کشوري است که مردمش عاشق واليبال 
و هر روز، هر لحظه و هر ثانيه کاملاً پيگير مسابقات و 
اخبار تيم ملي کشورشان هستند. اين مدال شايسته 
تيم ملي ايران است.« کولاکوويچ در مورد مشکلات 
تيم ملي هم اظهار داشت: »براي ايران اين مسابقات 
از اين جهت اهميت بالايي داشت که بهترين فرصت 
و تجربه براي کسب مدال بود و در واقع اولين مدال 
براي تيم ملي واليبال ايران به دست آمد. اين مدال 
همچنين مي تواند انگيزه اي براي کسب مدال هاي 
ديگر در رقابت هاي آينده باش��د تا بتوانيم همين 
روند خوبمان را با بازيکنانمان ادامه دهيم. در سال 
آينده براي کسب مدال دوم تلاش خواهيم کرد. اين 
مسابقات اولين بازي هاي ايران پس از ليگ جهاني 

بود. نمي خواهم توجيه کنم، اما تيم ايران مشکلات 
زيادي براي حفظ برخي از بازيکنان مهم همچون 
امير غفور و محمد موسوي در تيم ملي داشت، حتي 
عادل غلامي و جواد معنوي نژاد هم در مس��ابقات 
ليگ جهاني با مصدوميت مواجه شده بودند و زمان 
ريکاوري بسيار کوتاه بود، براي همين نتوانستيم 

بهترين عملکردمان را داشته باشيم.«
تلاش6ساله

سعيد معروف کسب مدال برنز جهان را حاصل شش 
سال تلاش دانست. کاپيتان تيم ملي واليبال پس از 
تاريخ ساز شدن تيم کولاکوويچ در نشست خبري 
گفت: »اين مدال از آن جهت پراهميت اس��ت که 
واليبال ايران در رده سني نوجوانان و جوانان صاحب 
مدال جهاني اس��ت، اما در رده بزرگسالان تاکنون 
مدال کس��ب نکرده بود. اين مدال نخستين مدال 
جهاني تيم ملي بزرگسالان به شمار مي رود. براي 
اين مدال زحمات بسياري کشيده ايم. از شش سال 
گذشته که وارد ليگ جهاني شده ايم، واليبال ايران 
پيشرفت زيادي کرده است. در گذشته نتايج خوبي 
کسب کرديم، اما موفق به کسب مدال نشده بوديم. 
اين مدال برايمان بسيار باارزش است. مردم ايران هم 
تيم ملي را با دنبال کردن نتايج همراهي و حمايت 
کردند. بدون کسب مدال يک پاي ماجرا کم بود که 
به آن رسيديم. مي دانستيم که بازي طول مي کشد. 
براي ما مهم بود که مسابقات را با پيروزي به پايان 
برسانيم و به مدال دست يابيم. خوشحالم و به تيم 
ايران افتخار مي کنم. بهترين عملکرد خود را در تاريخ 
واليبال ايران رقم زدي��م.« کاپيتان معروف صعود 
به فينال مسابقات قهرماني جهان 2018 را هدف 
بعدي واليبال ايران عنوان ک��رد: »در حال حاضر 
مي خواهيم اين پيروزي و کس��ب مدال را جش��ن 
بگيريم و نمي خواهيم به سال آينده فکر کنيم. بايد 
بگويم که در سال 2014 به مرحله فينال راه يافتيم، 
اما در آنجا نتايج خوبي کسب نکرديم. به طور قطع با 
هدف برگزاري بازي هاي خوب و راهيابي به مرحله 

فينال پا به اين رقابت ها خواهيم گذاشت.«
قدرتبالايايران

سرمربي تيم ملي فرانس��ه از اينکه مقابل ايران 
شکس��ت خورده، ابراز ناراحتي کرد. لورن تيلي 
تأکيد زيادي بر ق��درت و توانايي بالاي بازيکنان 
ايراني داش��ت: »در مقابل ايران نتيجه نگرفتيم. 
اگرچه فکر مي کنم که هر دو تيم ايران و فرانسه 
بازي بسيار خوبي را به نمايش گذاشتند. از نظر 
تکنيکي توانستيم قدرت فرانسه را نشان دهيم، 
اما ايران هم تيم قدرتمندي است و توانايي بالايي 
دارد و امروز هم با تمام قوا به ميدان آمد. از عملکرد 
شاگردانم راضي هستم. نتوانستيم پيروز ميدان 
باشيم، اما بازي خيلي خوبي برابر ايران به نمايش 
گذاشتيم. حضور در مس��ابقات قهرمانان بزرگ 
براي فرانسه لذت بخش بود و اميدواريم در دوره 
بعدي اين رقابت ه��ا همه تلاش��مان را بکنيم و 

عملکرد بهتري از خودمان به جاي بگذاريم.«

عروسك گردان ناكامي استقلال
کوچک ترين نگراني نداشت. اين دومين 90 دقيقه اي بود که براي نشان 
دادن توانايي هاي خود و تيمش فرصت داشت، اما اين آرامش از آن جهت 
بود که پايان داس��تان را بهتر از هر کس ديگري مي دانست، حتي بهتر 
از آنهايي که قرار بود چند ساعت بعد بر سر ماندن يا نماندنش دور هم 
جمع شوند و چانه زني کنند. شايد به همين دليل بود که وقتي هواداران 
شاکي با عصبانيت بطري هاي آب را به سويش پرتاب مي کردند، يکي 
از آنها را برداشت و با نگاهي خاص به آنها،  با آرامش آن را سرکشيد و به 
جاي نگراني بابت نتيجه رقم خورده که باختي ديگر در پرونده تيمش 
گنجانده بود،  رو به رحمتي نيمکت نشين کرد و سه تک به تک مهار شده 

گلر دوم تيم را به رخ او کشيد. 
منصوريان خوب مي دانست کنار زدن او کار راحتي نيست آن هم وقتي 
که پ��اي 4 ميليارد پول بي زبان در ميان باش��د، حتي اگ��ر همه اعضاي 
هيئت مديره،  پيشکس��وتان و هواداران داخل و خارج ورزش��گاه نيز او را 
نخواهند و ش��عار به رفتنش بدهند. احساس��ات همه آنها هم که جمع 
شود، ريالي از قرارداد عجيب مربي جوان، اما بي تجربه استقلال را تأمين 
نمي کند. پس با اين رقم درشت، تعيين ضرب الاجل، مهلت دو بازي و اين 
حرف ها ديگر معنايي ندارد. آنقدر که او مي تواند با آرامش شاهد شکست 
تيمش باشد و خود را براي حضور در تمرين بعدي استقلال آماده کند و 
سناريوي کنار زدن دانه درشت هاي تيم که در کارش دخالت مي کنند را 
هم بنويسد. آنها که گفته مي شد براي حمايت از او راهي باشگاه شدند، اما 
خيلي زود مشخص مي شود که براي کنار گذاشتن از تيم است و شايد هم 
براي کشيدن گوش شان و عذرخواهي از مربي اي که به واسطه قراردادي که 

بسته، حالا هيچ کس توان گفتن بالاي چشمت ابرو است را هم ندارد!
آنچه که امروز استقلال را به ورطه نابودي کشانده نه صرفاً يک اشتباه 
بلکه بي تدبيري و بي کفايتي مديريتي اس��ت که حالا براي لاپوشاني 
فاجعه اي ک��ه در چند برگ قرارداد ب��ه بار آورده، ناچ��ار به حمايت و 
ايستادن تمام قد برابر انتقادهايي است که به عملکرد تيم و کادر فني آن 
مي شود. بايد به منصوريان حق داد که با اتمام ضرب الاجل و عدم تغيير 
شرايط باز هم دغدغه اي به خود راه ندهد يا حتي با وجود تمام ناکامي ها 
تصميمي براي استعفا نداشته باشد. 4 ميليارد توماني که باشگاه بابت 
س��ه فصل آن هم به صورت يکجا به س��رمربي تيمش داده، رقم کمي 
نيس��ت که منصوريان با وجود تمام ادعايي که در خصوص عش��ق به 
استقلال دارد،  بتواند از آن چشم پوشي کند. رقم درشتي که به باشگاه 
هم اين اجازه را نمي دهد که گوش سرمربي خود را به طور جدي بابت 
ناکامي هايش تا اينجاي کار بکشد. منصوريان شايد حرفي بابت رفتن 
نداشته باشد، اما به شرط آنکه استقلال کلامي در خصوص بازپس گيري 
مبلغ هنگفتي که داده نداشته باشد، اما آيا اين باشگاه آنقدر توان مالي 
دارد که چشم پوشي کردن از چنين رقمي برايش بي اهميت باشد و با 
کنار گذاش��تن منصوريان به دنبال مربي ديگري برود آن هم با رقمي 
شايد حتي درشت تر از اين 4 ميليارد بر باد رفته؟ به راستي که نه، چون 
اگر غير از اين بود، هر بار بعد از يک اولتيماتوم صوري، فرصتي ديگر به 
او داده نمي شد. فرصتي که هر چند بازي يک بار تمديد مي شود و حالا 

تا بعد از بازي با ذوب آهن تاريخ خورده است!
داستان استقلال فاجعه اي است که فوتبال ايران سال هاست با آن دست 
و پنجه نرم مي کند. فاجعه اي که حاصل حضور مديران ناکار آمدي است 
که با بي کفايتي هاي خود، شرايط را هر روز بغرنج تر و اوضاع را پيچيده تر 
مي کنند. شايد چون آن زمان که بايد  آقايان به دنبال منافع خود هستند تا 
تنظيم قراردادي منصفانه که نه سيخ بسوزد و نه کباب، اما مقصر همه اين 
بي تدبيري ها که يکي پس از ديگري پرونده اي قطور در فيفا عليه فوتبال 
ايران مي شوند، تنها مربوط به مديران بي کفايت نيست و کساني هستند که 
کوچک ترين ابايي از گماردن نفرات نابلد در مسند امور ندارند و با انتخاب هاي 

خود، هر روز گامي به سوي نابودي فوتبال ايران برمي دارند. 
اين اتفاقات البته مختص به استقلال نيست و نمونه هاي ريز و درشت آن 
را مي  توان در مديريت تک تک تيم هاي باشگاهي فوتبال ايران ديد، اما اگر 
آن زمان که بسياري از جمله رسانه ها فرياد شفاف سازي مالي در خصوص 
قراردادهاي بسته شده در استقلال را سر دادند و خواستار رسيدگي شدند، 
آقايان در مقام هاي بالاتر به دغدغه ها و نگراني هاي جامعه توجه داشتند 
و خود را به خواب نمي زدند، امروز اس��تقلال با فاجع��ه اي 4 ميلياردي و 
ناکامي هاي دنباله داري که کسي توجهي به آن ندارد، مواجه نبود! فاجعه 

ميلياردي که عروسک گردان اصلي ناکامي هاي استقلال است.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

مي خواهيم برنده، برنده و برنده باشيم
پرس��پوليس اين روزها، ايام ش��لوغي را 
سپري مي کند، يک شلوغي شيرين همراه 
با پيروزي که بزرگ ترين آن حضور در جمع 
چهار تيم برتر آسياست. پرسپوليسي ها از 
همين حالا عزم خ��ود را جزم کرده اند که 
مقابل الهلال ديگر نماينده عربستان هم 
پيروز شوند و گام به ديدار نهايي ليگ قهرمانان آسيا بگذارند. حسين 
ماهيني، کاپيتان پرسپوليس مي گويد: »ما اکنون نماينده ملت ايران 
هستيم، مي خواهيم برنده ، برنده و برنده باشيم و اين کلمه تمام ذهن 
ما را به خود اختصاص داده است. اسم هيچ تيمي براي ما فرق نمي کند 
و در تمام ديدارها با يک انگيزه و يک هدف به ميدان مي رويم، چراکه 
ما بايد برنده باشيم. امسال سال قهرماني پرسپوليس است و اميدواريم 

که با حمايت هاي بيشتر به اين مهم دست پيدا کنيم.«

نظري درباره حضور بانوان نداشتيم
ورزش��گاه امام رض��ا)ع( در حالي افتتاح 
ش��د که مثل چند وقت گذش��ته بحث 
عدم حض��ور بانوان در مراس��م افتتاحيه 
اين ورزشگاه حاشيه ساز شد. مهدي تاج، 
رئيس فدراسيون فوتبال در اين خصوص 
مي گويد: »فدراسيون هيچ اظهارنظري 
درباره ورود بانوان به اين ورزش��گاه يا عدم آن نداشت. ما خودمان 
در اينجا مهمان هستيم، البته سياس��ت ما درباره حضور بانوان در 
ورزشگاه  همان سياست وزارت ورزش است.« صحبت هاي رئيس 
فدراسيون فوتبال در اين خصوص در حالي مطرح مي شود که رئيس 
هيئت فوتبال خراسان رضوي پيش از اين گفته بود که فدراسيون 
فوتبال اجازه حضور بانوان حتي دو عضو شوراي شهر مشهد را به 

مراسم افتتاحيه ورزشگاه امام رضا)ع( صادر نکرده است.

سعيد احمديان

برنز طلايي
عنوانسوميجامقهرمانانبزرگاولينسکويجهانيبرايواليبال

دنيا حيدري

افتتاح زيباترين ورزشگاه ايران
اينجا نه سن سيرو اس��ت،  نه نيوکمپ و نه حتي سانتياگوبرنابئو. اينجا 
ورزش��گاه امام رضا)ع( است. زيباترين ورزش��گاه ايران که شنبه شب 
با برگزاري ديداري بين دو تيم منتخب مش��هد و کربلا افتتاح ش��د. 
ورزش��گاهي که معماري خاص و زيبايي آن مي توانست سرخط تيتر 
اخبار دنيا باشد اگر همچون ورزشگاه بصره با مصاف تيم هاي منتخب 
دنيا با منتخب ايران برگزار مي شد. ديداري که مي توانست چشم دنيا را 
به زيبايي ورزشگاه امام رضاي مشهد باز و لنز دوربين هاي خبري را به 
آن خيره کند، اما اين اتفاق رخ نداد تا شاهد يک افتتاحيه عادي با حضور 

دو تيم بي نام و نشان باشيم.

رضا مؤمني مقدم

کارشناس واليبال

ايران قهرمان جام جهاني شمشيربازي جوانان شد
مس��ابقات شمش��يربازي جام جهاني جوانان با قهرمان��ي نمايندگان 
شايس��ته ايران به پايان رس��يد. در آخري��ن روز از مس��ابقات جهاني 
شمشيربازي، تيم ملي ايران با گذشتن از سد حريفاني چون آلمان، تيم 
سوم جهان و عراق فيناليست شد و در فينال با برتري مقابل بلاروس، به 

گردن آويز طلا دست يافت و قهرمان شد. 
-------------------------------------------------------------
پاداشي نمي دهند و آن هم كه مي دهند پس مي گيرند

حس��ن دهقاني، يکي از پرافتخارترين ورزشکاران هرمزگاني است که 
نامش بعد از نقره اي که در مسابقات پاراآسيايي اينچئون به دست آورد، 
سر زبان ها افتاد، اما قبل تر و در س��ال 2004 نيز در مسابقات جهاني 
سوئد نيز برنز گرفته بود و در 2017 تايلند هم قهرمان شد، اما پرتابگر 
وزنه ايران مثل بس��ياري از پارالمپيکي ها داس��تان هايي شنيدني از 
پرداخت نشدن پاداش ها و عدم رسيدگي مسئولان دارد: »به حداقل ها 
هم راضي هس��تم، به آبدارچي ي��ا نظافتچي بودن در ي��ک اداره، اما 
متأسفانه آن هم نيست. در واقع هيچ حمايتي نيست. در ريو به دليل 
عدم توانايي مالي براي گرفتن مربي حضور نداشتم و هميشه حسرت 
آن را مي خورم. در مسابقات ديگر هم که بودم و مدال گرفتم، پاداشي 
نگرفتم. پاداش برنز جهاني سوئد 5 هزار تومان بود و پاداش مسابقات 

پارآسيايي، زميني بود که آن را پس گرفتند!«

آينده تكواندوي ايران روشن است
هرچند که تکواندوي ايران طي سال هاي گذشته با حواشي و عدم نتيجه گيري هاي مناسب روبه رو بوده، 
اما به رغم تمام اين مسائل هيچ کس نمي تواند منکر قدرت کشورمان در اين رشته مدال آور المپيکي شود. 

تکواندوکاران ايران حتي در بدترين ش��رايط حريفاني سرسخت براي رقباي جهاني 
خود هستند و هميشه ش��انس دريافت مدال را دارند. س��يدمحمد پولادگر، رئيس 
فدراسيون تکواندو بعد از مدت ها س��کوت در گفت وگويي کوتاه با سايت فدراسيون 
جهاني در خصوص وضعيت تکوان��دو و آينده آن اينگونه عن��وان مي کند: »تکواندو 
مشتاقان زيادي در ايران دارد و در ليگ هاي رده هاي سني ما از کودکان هشت سال تا 

بالا حضور پيدا مي کنند که ثمره آن نيز قهرماني در نونهالان جهان بوده است. 
حضور گسترده تکواندوکاران از بانوان و آقايان گرفته تا نوجوانان و جوانان و 
سالمندان دستاوردهاي ارزنده اي براي ما داشته است. کسب مدال هاي 
متعدد جهاني، آسيايي و المپيک که شاهکار آن مدال ارزشمند کيميا 
عليزاده در المپيک 2016 ريو بوده، او را به قهرمان ملي و الگوي ورزشي 
زنان ايران تبديل کرده است. جداي از اينها تکواندوي ايران از زيرساخت  
معتبر و مستحکمي برخوردار است، برگزاري ليگ هاي منظم، اردوهاي 

آماده س��ازي خوب و بهره مندي از يک خانه تکوان��دوي خوب از جمله 
فاکتورهايي است که آينده تکواندوي ايران را روشن مي کند.«

با سالن اجاره اي دنبال مدال المپيك هستيم
چند سال پيش اگر حرفي از رشته شمشيربازي به ميان مي آمد، نه کسي به درستي آن را مي شناخت و نه 
کسي به ياد مي آورد که ايران چه کارنامه اي در اين ورزش دارد، اما امروز در سايه درخشش شمشيربازان 

کشورمان در رقابت هاي المپيک و مسابقات جهاني، شمش��يربازي ايران شانه به شانه 
قدرت هاي بزرگ اين رشته پيش مي رود و حتي اين اميد وجود دارد که در المپيک توکيو 
صاحب مدال شود. با اين حال شمشيربازي نيز مانند بسياري از رشته هاي مدال آور ديگر، 
درگير مشکلات زيرساختي، مالي و کمبود امکانات است تا جايي که صداي اعتراض 
فضل الله باقرزاده، رئيس فدراسيون هم درآمده اس��ت. وي که با فارس صحبت کرده، 

مي گويد: »با وجود اينکه جزو چهار تيم برتر دنيا هس��تيم، اما براي ميزباني 
مشکلات زيادي داريم. سالني در اختيار ما نيست و همين سالن افراسيابي 
که مسابقات در آن برگزار مي شود هم اجاره اي است. توجه داشته باشيد اگر 
يک سالن استاندارد و اختصاصي در اختيارمان باشد چه اتفاقات بزرگي 
خواهد افتاد.« باقرزاده ادامه مي دهد: »س��طح شمش��يربازي ايران طي 
سال هاي گذشته اينقدر بالا رفته که مربي ايتاليا در خصوص آن مي گويد 
در المپيک 2020 توکيو مدال مي گيرد. اين اظهارنظر يک قهرمان المپيک 

است که تيمش در اين چند سال هر زمان با ما مسابقه داده، شکست خورده 
است. بنابراين خيلي خوب به قدرت شمشيربازان ايران واقف است.«

فريدون حسن 
  منهاي فوتبال

تيم12نفرهتيروکمانمعلولانوجانبازانايرانباکسبدومدالطلا،دونقرهويكبرنزبه
مقامسومرقابتهايقهرمانيجهاندرچيندستيافت.

پس از درخشش زهرا نعمتي و کسب مدال طلاي ريکرو انفرادي، تيم کامپوند زنان ايران هم با ترکيب 
سميه عباس پور، راضيه شيرمحمدي و فرزانه اصغري با غلبه بر تيم قدرتمند چين موفق به کسب 
مدال طلاي اين رشته شد تا دومين طلاي تيم ايران نيز به دست آيد. در بخش مردان تيم کامپوند 
با ترکيب هادي نوري، علي سينامنشازاده و رمضان بياباني در فينال با حساب 226 بر 225 مغلوب 
ايتاليا شد و روي سکوي دوم قرار گرفت و مدال نقره را به گردن آويخت. ديگر نقره تيم ايران در اين 
رقابت ها را تيم ميکس کامپوند مردان به دست آورد. کمانداران مرد ايران به رغم اينکه در کسب مدال 
طلا توفيق نيافتند،  اما تک مدال برنز ايران را در رشته ميکس ريکرو  به دست آوردند تا ثمره تلاش 
اين تيم 12 نفره کسب عنوان سومي رقابت هاي جهاني چين براي ايران باشد. در پايان اين رقابت ها 
چين ميزبان رقابت ها با کسب چهار مدال طلا، يک نقره و دو برنز به مقام قهرماني دست يافت و روسيه 
با دو طلا، چهار نقره و سه برنز روي سکوي دوم قرار گرفت. بعد از ايران هم تيم هاي انگلستان، ايتاليا، 

امريکا، ترکيه، تايلند، برزيل، لهستان و ژاپن به ترتيب در جايگاه چهارم تا دهم دنيا قرار گرفتند.
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